
SAND Sydfyn generalforsamling 03-03-2014 

”Frivillighuset” Havnegade 3, 5700 Svendborg 

 

Tilstede:  

René Nielsen, SANDS sekretariat.  Rene@sandudvalg.dk; 30 73 50 30 

Pia/ Fru Olsen: Formand Fyn, Hovedbestyrelsen. Med som observatør.  

Alf Thornhal – kasserer alf.thornhal165@gmail.com 53 21 15 73 

Ninna Thornhal; bechninna@gmail.com 51847490 

Michael Frederik Sørensen; micfender@gmail.com 60853443 

Ulla Sørensen: Justicewoman36@gmail.com 28 74 30 57 

Karen Rosenkilde Kunne ikke være her i dag, men har givet tilsagn til Alf om at hun ønsker at være 
i bestyrelsen.  

Morten Keldvang: Kunne ikke være her i dag, men ønsker at være suppleant.  

 

 

Præsentationsrunde:  

Michael er 39. år i Svendborg. I dag er det Michaels fødselsdag, Hurra.  

Rene er med som repræsentant for SANDs sekretariat. Han er socialrådgiver og kæmper de udsattes 
sag.  

Ninna: bliver 58 og har haft en farverig og alsidig opvækst. Har prøvet hjemløsehed med to små 
børn på slæb. Kender alf igennem mange pr. Har lyst til at gøre en forskel i SAND. Er kunster og 
socialpædagog.  

Alf har været i SAND igennem mange år. Gift med Ninna of tidl. skov og landmand samt 
vagabond. Har siddet i bestyrelsen i et stykke tid og kæmper nu for at strikke stumperne sammen, 
da SAND i Sydfyn ikke rigtig har haft et godt samarbejde med hverken formand eller de respektive 
herberger i området. Der er et efterslæb efter den tidligere. 

Ulla er forlovet med Michael er 36 år og har selv haft hjemløshed på livet. Boret på krisecenter i 
Odense med baby. Vil gerne være med i SAND da hun ser et stort behov.  

Pia, næstformand hovedbestyrelsen og formand SAND Fyn. Er med i dag som observatør. Har en 
langvarig karriere i SAND og med er med i utallige udvalg, heriblandt kvindenetværket. SAND 
Sydfyn har 100 % opbakning fra Odense.  

 

 



1. Valg af dirigent og referent: Pia er dirigent og René er referent.  
 
 
 

2. Valg af stemmetællere: René og Pia vælges da de er uvildige.  
 
 
 

3. Formandens beretning: Siden den sidste generalforsamling er der sket det at næstformanden 
er blevet bedt om at træde tilbage grundet en uhensigtsmæssig optræden. Derefter sker der 
det at formanden ikke er til rådighed. Det er uheldigt, da der er en masse sager i gang i 
kommunalt regi. Ninna og Alf har derefter taget sig af de mest nærliggende opgaver. 
Opgaver er bekræftet i Svendborg hos socialudvalget. Alf foreslår at Pia og René besøger 
Stenhøjen og hjælper til med at danne et velfungerende beboerråd. Dernæst kan vi invitere 
beboere og socialudvalget til et møde om kontanthjælpsreformen og 
digitaliseringsprocessen. Formålet er at vise beboere og samarbejdspartnere hvad SAND kan 
bruges til. Alf forestiller sig at vi i løbet af i dag skal lave en dato for afholdelse af dette 
møde. Den tidligere formand har flere bolde i støbeskeen, men dette skal undersøges.  

 
Vi har i dag 2 afbud, men de ønsker at arbejde videre. Karen og Morten er begge syge, De 
ønsker begge at indgå i bestyrelsen, De har begge meldt afbud rettidigt. Karen arbejder med 
den blå ambassade i Faaborg. Alf synes vi skal tage ned at besøge dem med pjecer slides 
osv. Hun skal have bedst mulig støtte. Vi skal i dag have valgt en næstformand og en 
næstformand. Vi skal simpelthen have en officiel repræsentant ift. til kommunerne. Vi skal 
have en formand der har fokus på god kommunikation. Vi skal hver især trække på 
hinandens kompetencer. Troværdighed og en klar struktur er vejen frem.  

 
 
 

4. Regnskabsaflæggelse: Der er indgået penge fra Svendborg kommune. 5000 kr. Hvis man 
skal have penge i udvalget så kontakt Alf og så sørger han for at overføre. Vi har i det 
forgangne år IKKE haft adgang til kontoen grundet den tidl. Formand der skulle være 
medunderskriver. Nu kører det på Alfs nem konto. Alf tager ikke stilling til hvad penge skal 
bruges til, men han SKAL have bilag. Pia nævner at det oftest er sådan at man er 2-3, 
medunderskrivere i banken, så man derved er sikret ift. underslæb. Men Alf kan så ikke 
overføre penge elektronisk. Forsamlingen bliver enige om at måden det kører på er fint. Pia 
supplerer at der eftersigende ikke er noget økonomisk efterslæb efter den tidligere formand. 
Michael mener at man bør være 2 mand der skriver under på rejsebilag, så vi er sikre på at 
rejseudgifterne ikke bliver brugt på private gøremål. Men det er ikke nødvendigt, supplerer 
Alf, da bestyrelsen først skal cleare rejsens formål og derved burde der i fremtiden ikke være 
problemer med dette. Og siden vi lægger op til at stå stærkt sammen om beslutninger om 
gøremål, således kan vi holde hånd i hanke med udgifter. Husk på at vi skal holde 6 
bestyrelsesmøder om året.  

 
 
 
 



5. Godkendelse af budget: Budgettet for 2014 er ikke lagt endnu, da der ikke er planlagt 
aktiviteter. Dette vil ske på det næstkommende møde. Vi skal dog afholde møde på 
Stenpladsen, så vi kan banke et beboerråd op. Ninna og Alf foreslår at René og Pia deltager. 
Forstanderen Gitte har foreslået at vi kommer til et møde om mandagen. Vi skal fortælle 
hvad SAND KAN. Michael foreslår at vi også besøger Stenbruddet, som er et værested. Vi 
skal fortælle om kurser og arrangementer, udvalg og arbejdsgrupper, samt vores store 
netværk af bisiddere og lign. Vi kan altid trække på SAND Fyn samt sekretariatet. 
Bestyrelsen indkalder efterfølgende socialudvalget.  

 
 
 

6. Behandling af indkomne forslag: Det foreslås at grænserne for SAND Fyn opdeles og 
SAND Sydfyn oprettet. Med følgende geografiske områder: Faaborg-Midtfyn, Svendborg, 
Nyborg, Ærø og Langeland kommune. Dette vedtages enstemmigt.  
Dernæst foreslås det at revideret regnskab kan indhentes hos formanden tidligst 8 dage 
forinden generalforsamlingen. Dette vedtages enstemmigt.  

 
 
 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer:  
 

Formand Jørgen Brohus samt næstformand Flemming Hansen er afsat samt fraveget deres 
pladser i bestyrelsen og ej længere på valg. De er heller ikke dukket op til generalforsamling 
i dag og begge afsættes. Derfor vælges en helt ny bestyrelse.  
 
Michael ønsker at stille op som formand og vælges enstemmigt for 2 år. 
Ninna ønsker at stille op til næstformand og vælges enstemmigt for 2 år. Ninna stiller 
yderligere op til hovedbestyrelsen.  
Alf stiller op som kasserer og vælges enstemmigt for 1 år.  
Ulla stiller op som sekretær og vælges enstemmigt for 2 år.  
Karen fortsætter som menigt bestyrelsesmedlem og fortsætter 1 år.  

 
 
 

8. Valg af suppleanter: Morten vælges som suppleant for 1 år.  
 
 
 

9. Valg af revisor eller revisionsansvarlig: Det foreslås at SAND Sydfyn benytter sekretariatet i 
Hovedstaden, hvilket vælges enstemmigt.  

 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

10. Eventuelt: Boformer og væresteds pjece skal opdateres og den nuværende sendes i mail til 
efter mødet. Derudover skal § 18 opdateres. Den tidligere sendes via e-mail efter mødet. § 
18 midler er højt prioriteret som noget af det første bestyrelsen går i gang med, da der snart 
er skæregrænse for ansøgningerne. Derudover vedhæftes legatansøgninger pdf filen.   
Sydfyn bedes også om at tænke et lokalt og nationalt ungeudvalg i deres område. Ninna er 
primus morter på underudvalg Sydfyn. Landsdækkende SAND pjece drøftes ang. Indhold 
og format. Det foreslås at den udarbejdes en pjece som ligner den til ”gadens folk”. A 7 
Hvad er SAND /historie 
Udvalg 
Bisidder ordninger 
Lovhenvisninger § 110 osv. Engangshjælp.   
Borformer og væresteder 

Den kan lægges på biblo, væresteder, herberger og 107/108. Tænk bredt, da den henvender sig til en 
stor målgruppe af hjemløse og tidligere hjemløse.  

 

 

Tak for god ro og orden.  

 

 

Referent René Nielsen   


